

MEDIA ADVISORY

FOR IMMEDIATE RELEASE

ISRAEL ESCALATES DANGEROUS ATTACKS AGAINST GLOBAL SUMUD FLOTILLA DAYS BEFORE GAZA ARRIVAL

September 23, 2025

Explosions, Heavy Drone Swarms, and Communications Jamming Signals Pretext for Possible Israeli Attack on 500+ Civilian Volunteers

Global – In the final days before reaching Gaza, the Global Sumud Flotilla (GSF) is experiencing an alarmingly dangerous escalation, with multiple boats reporting targeted explosions and unidentified objects being dropped on and near the boats, causing significant damage and widespread obstruction in communications.

This comes on top of a sustained campaign of intimidation and disinformation by Israel, aimed at discrediting and endangering the 500+ unarmed civilians aboard the flotilla who are attempting to deliver food and medical supplies to Gaza to help end Israel's illegal blockade.

ESCALATING THREATS IN REAL TIME

- **Explosions and Jamming:** Tonight, at least 13 explosions were heard on and around several flotilla boats, with widespread disruption in communications, raising urgent concerns for the safety of participants.
- **Drones Overhead:** In the past 24 hours, more than 15 low-altitude drones have hovered above the Alma boat, appearing roughly every 10 minutes.
- **Unidentified Objects Dropped:** Flotilla participants reported objects being dropped on at least 10 boats from drones or aircrafts, causing damage. No fatalities have been reported. The extent of the damage will be fully assessed in daylight.
- **Coordinated Smear Campaign:** Israel continues to falsely label the GSF the " Hamas flotilla," asserting that it plans to engage in violent action. This disinformation campaign is an attempt to pre-emptively justify military action against a civilian-led, nonviolent, humanitarian mission.

LEGAL AND DIPLOMATIC STAKES/DEMANDS

International law is clear: Civilians, including those engaged in humanitarian missions, are protected under the Geneva Conventions. Any attack on this mission would constitute war crimes and crimes against humanity. It would also violate the International Court of Justice's binding provisional measures, which require Israel to allow and facilitate the delivery of humanitarian aid to Gaza.

We demand that all UN Member States—and in particular those whose nationals are aboard the vessels of the Global Sumud Flotilla—immediately ensure and facilitate effective protection, including maritime escort, accredited diplomatic observers, and an overt protective State presence, so that the flotilla may proceed safely, the mission may continue unimpeded, and the law prevails over acts of annihilation. In light of the ongoing 80th Session of the United Nations General Assembly, we call upon all Member States to place the attacks on the flotilla on the Assembly's agenda and to adopt a resolution addressing these grave violations.

WHO IS AVAILABLE FOR COMMENT

Global Sumud Flotilla Steering Committee members, GSF surveillance experts, legal experts, and international solidarity leaders are available immediately for interviews to discuss:

- Tonight's explosions, communications jamming, and drone harassment — with **video footage available for media use**
- Israel's use of propaganda and smear campaigns in advance of anticipated illegal military aggression
- Legal protections for civilians and humanitarian missions under international law
- The flotilla's nonviolence training, medical support, and commitment to transparency
- The urgent humanitarian crisis in Gaza that makes this mission a moral and legal imperative

MEDIA CONTACT:

Hasina Kathrada: +44 1414 620 950
Email: media@globalsumudflotilla.org
Instagram/Telegram: @globalsumudflotilla

BACKGROUND:

The Global Sumud Flotilla is a multinational civilian effort to break Israel's illegal siege of Gaza. More than 500 volunteers — doctors, lawyers, parliamentarians, unionists, and human rights defenders — are delivering medical supplies and food to Gaza's besieged population. Every participant has committed to strict nonviolence and has undergone extensive training. Legal and medical support boats accompany the mission to guarantee full transparency and adherence to international law.

AVIS AUX MÉDIA
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

**ISRAËL INTENSIFIE SES ATTAQUES DANGEREUSES CONTRE LA GLOBAL SUMUD FLOTILLA
AVANT L'ARRIVÉE À GAZA**

23 septembre 2025

**Explosions, nuée de drones lourds, brouillage des communications indiquent une possible
attaque israélienne sur plus de 500 volontaires civils**

Global – Dans les derniers jours avant d'atteindre Gaza, la *Global Sumud Flotilla* (GSF) connaît une alarmante et dangereuse intensification d'attaques. Plusieurs bateaux signalant des explosions ciblées et le lancement d'objets non identifiés tombés sur et à proximité des bateaux, causant des dommages importants et une obstruction généralisée des moyens de communication.

Cela vient s'ajouter à une campagne soutenue d'intimidation et de désinformation menée par Israël, visant à discréditer et mettre en danger la vie de plus de 500 civils non armés à bord de la flottille qui tentent de livrer de la nourriture et des fournitures médicales à Gaza pour briser le blocus illégal d'Israël.

INTENSIFICATION DES MENACES

- **Explosions et brouillage des communications** : Ce soir, au moins 13 explosions ont été entendues sur et autour de plusieurs bateaux de la flottille, avec des perturbations généralisées dans les communications, soulevant des préoccupations immédiates pour la sécurité des participants.
- **Survol de drones** : Au cours des dernières 24 heures, plus de 15 drones à basse altitude ont plané au-dessus du bateau Alma environ toutes les 10 minutes.
- **Largage d'objets non identifiés** : Les participants de la flottille ont signalé des objets tombés d'au moins 10 bateaux de drones ou d'avions, causant des dommages. Aucun accident mortel n'a été signalé. L'étendue des dommages sera évaluée en plein jour.
- **Campagne de diffamation coordonnée** : Israël continue d'étiqueter faussement la GSF comme la « flottille du Hamas », affirmant que la flottille prévoit de s'engager dans une action violente. Cette campagne de désinformation est une tentative pour justifier de manière préventive une action militaire contre une mission humanitaire non-violente dirigée par des civils.

ENJEUX/DEMANDES JURIDIQUES ET DIPLOMATIQUES

Le droit international est clair : Les civils, y compris ceux engagés dans des missions humanitaires, sont protégés par les Conventions de Genève. Toutes attaques contre cette mission sont des crimes de guerre et des crimes contre l'humanité. Elles violent également mesures provisoires contraignantes de la Cour internationale de justice (CIJ), qui exigent qu'Israël autorise et facilite la livraison de l'aide humanitaire à Gaza.

Nous exigeons que tous les États membres de l'ONU — et en particulier ceux dont les ressortissants sont à bord des navires de la *Global Sumud Flotilla* — assurent immédiatement et facilitent une protection efficace, y compris par la présence d'une escorte maritime, d'observateurs diplomatiques accrédités et une protection étatique, afin que la flottille puisse avancer en toute sécurité et que la mission puisse continuer sans entrave, et que le droit l'emporte sur les actes d'anéantissement. À la lumière de la 80ème session de l'assemblée générale des Nations Unies, nous appelons tous les États membres à mettre les attaques contre la flottille à l'ordre du jour de l'Assemblée et d'adopter une résolution traitant de ces violations graves.

QUI CONTACTER POUR EN SAVOIR PLUS

Les membres du Comité de pilotage mondial de la flottille *Global Sumud Flotilla* (GSF), les experts de la surveillance de la GSF, les experts juridiques, et les leaders de la solidarité internationale sont disponibles immédiatement pour des interviews afin de discuter :

- Les explosions de ce soir, le brouillage des communications et le harcèlement par drone — avec vidéos disponibles pour les médias
- L'utilisation par Israël de la propagande et des campagnes de diffamation en prévision d'une intervention militaire illégale
- Les protections juridiques pour les civils et les missions humanitaires en vertu du droit international
- La formation à la non-violence de la flottille, le soutien médical et l'engagement envers la transparence
- La crise humanitaire urgente à Gaza qui fait de cette mission un impératif moral et juridique

MEDIA CONTACT :

Hasina Kathrada : +44 1414 620 950

Email : media@globalsumudflotilla.org

Instagram/Telegram : @globalsumudflotilla

CONTEXTE

La *Global Sumud Flotilla* est un effort civil multinational pour briser le siège illégal d'Israël à Gaza. Plus de 500 bénévoles — médecins, avocats, parlementaires, syndicalistes et droits humains défenseurs — délivreront des fournitures médicales et de la nourriture à la population assiégée de Gaza. Chaque participant s'est engagé à la stricte non-violence et a et médicaux les bateaux de soutien médical accompagnent la mission pour garantir une transparence et une adhésion totales au droit international.